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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Novák Katalin, tárca nélküli miniszter (családokért 
felelős) 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Tervezi-e a Kormány a gyed és a gyes összegének 
emelését?" 

Tisztelt Miniszter Asszony!

Az elmúlt évek egyik pozitív családtámogatási fejleménye volt a csed szabályainak kedvező 
változása, ez a pozitív fejlemény azonban rövid ideig, mindössze fél évig segíti a gyermeket 
vállalókat.. Ha nem térnek vissza fél év után a munkaerőpiacra, akkor be kell érniük a gyed-del 
illetve a gyes-sel, ami a szülők többségénél jelentős jövedelembeli visszaesést jelent a munkában 
töltött időszakhoz, illetve a csed időszakához képest.

Mindenki előtt ismert, hogy a gyermekvállalás minden szépsége mellett komoly anyagi terhekkel is 
jár a családok számára, így sokan különösen nehéz helyzetbe kerülnek, amikor a csed-et már nem 
folyósítják nekik, ugyanakkor nem szeretnék fél évesen bölcsődébe adni a gyermeküket vagy épp 
nem áll rendelkezésükre a nagyszülők segítsége. A gyed és a gyes összege tehát - amit a családi 
pótlék csak minimálisan kompenzál - a megnövekedett költségek ellenére is jelentősen alacsonyabb,
mint a korábbi, munkával megkeresett jövedelem.

A lehetséges pozitív változtatások tárháza meglehetősen széles: a csed-hez hasonlóan a gyed esetén 
is méltányosabb lenne a szülő korábbi jövedelméhez kapcsolni az ellátás mértékét, míg a gyes-nél 
szóba jöhetne annak az öregségi teljes nyugdíj legkisebb összegéről való leválasztása és a 
minimálbérhez kötése. A kisgyermekes családok és a gyermekvállalási kedv további ösztönzése 
érdekében kérdezem tehát Miniszter Asszonyt, hogy tervez-e a Kormány a csed-hez hasonló pozitív
változásokat a gyed és a gyes terén is?



Várom érdemi válaszát! 
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